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CONSELL DE BARRI DEL PUTXET I EL FARRÓ 
RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA I ACORDS 
Data: 13/11/2023 Hora: 18:00h 
Lloc: Centre Cívic Vil.la Urània , C/ Saragossa 29 
Retransmissió en streaming : 
https://www.youtube.com/live/jirVqamYUaM?si=Byh_TVcjex3xjTUc 
 
Persones assistents 

Presidència:   Sra. Mª Eugènia Gay , Regidora del districte  
Vice-presidència:  Sr. Francesc Ribera, President Associació de veïns i amics del Putxet  
Conseller/a de barri:  Sr. Blas Navalón 
 
Representants d’Entitats/Associacions:  9 
 
Assistents: 
Nombre d’assistents en el moment de màxima assistència: 51 
Nombre d’assistents per gènere 

Dones:  27 
Homes: 24 

 
Ordre del dia 

 
1. Renovació de la vicepresidència i de la comissió de seguiment del Consell de barri  
2. Estudi del Paisatge Urbà del Putxet  
3. Balanç de l’any de funcionament del Bus a Demanda Galvany-Farró  
4. Precs i preguntes  

 
 

Resum 
 
Previ a l’inici del consell  : 
A l’inici del Consell la Regidora diu unes paraules de benvinguda al veïnat i passa la paraula al 
Conseller Blas Navalón que informa del funcionament del Consell on s’intentarà que les 
intervencions del públic sigui com màxim de 5 minuts. 
Informació que el consell es pot segui per streamig. 
Informació que s’ha recuperat  el format paper de preguntes a través dels fulls d’intervenció 
que hem entregat a l’entrada i que ja es poden als tècnics. 
 

1. Renovació de la vicepresidència i de la comissió de seguiment del Consell de barri  

A l‘inici de cada mandat s’ha de renovar la vicepresidència del Consell i també es ratifica la 

comissió de seguiment incloent nous membres si es el cas o descartant membres que ja no en 

vulguin formar part. 

https://www.youtube.com/live/jirVqamYUaM?si=Byh_TVcjex3xjTUc


 
 
 
 
 
 
 
 

El consell de barri de Putxet - Farró  tenim l’acord que la vicepresidència s’assumeix de manera 

rotatòria cada dos anys entre el president/a de l’Associació de Veïns del Farró i l’Associació de 

Veïns del Putxet. 

S’estableix el calendari i s’acorda en comissió de seguiment. Actualment ho és l’Associació de 

Veïns del Putxet fins al març de 2025. 

Per tant únicament cal renovar la Comissió de Seguiment. La presentació de noves candidatures 

s’ha de fer a través del Decidim.  

 El conseller informa de les funcions de la Vicepresidència i de la Comissió de seguiment i diu 

qui forma part d’aquesta . En el proper Consell de Barri s’haurà de ratificar als antics membres 

de la Comissió i votar les noves candidatures. 

 
2. Estudi del Paisatge Urbà del Putxet  

Presentat per la Sra. Marina Cervera, redactora de l’estudi ,de l’Institut Municipal del Paisatge 
Urbà i la Qualitat de Vida. 
Presentació de l’estudi on consta l’anàlisi del paisatge urbà del Putxet nord  i les propostes de 
millora del paisatge i de l’espai públic. 
Exposa l’encaix històric i les traces subjacents. L’estudi del paisatge  incorpora  allò construït i 
allò no construït:  a més de patrimoni  com les cases es té en compte per l’estudi el verd i la 
biodiversitat  i  la percepció ciutadana. 
Identifiquen per a elaborar un catàleg/inventari : cases del carrer Bertran, Roca i Batlle, Gomis o 
República Argentina. 
 
Han fet l’estudi sobre 2 corones : 
- grans vies tipus Balmes, República Argentina o General Mitre 

- al voltant del parc Putxet i el seu entorn construït 

Anàlisis dels usos, els equipaments que hi ha i els que estan planejats, els moviments de les 
persones. Han observat els espais verds i jardins i les seves connexions. 
Van realitzar unes entrevistes de percepció dels veïns. 
 
Han realitzat 8 estratègies a nivell tècnic : 
 1.Reforçament del corredor verd 3 turons –Putxet amb un nou accés nord al Parc del Turó del 
Putxet 
 2.Nou accés oest al Parc del Putxet en continuïtat amb el Carrer del Pare Fidel Fita 
3. Reforçament de les sinèrgies entre equipaments de vora i el Parc del Putxet 
4.Reequipament interior del Parc del Turó del Putxet a cota alta 
5.Protecció de la vora del Parc del Turó del Putxet: un pla per a la primera corona 

6. Protecció del patrimoni arquitectònic 

7. Tractament de la paret mitgera entre el Carrer Craywinckel i el Passeig de Sant Gervasi 

8. Implementació del sistema d’eixos verds/superilla amb èmfasi en el carrer Craywinckel 

 



 
 
 
 
 
 
 
 

Preguntes sobre el tema:  

 

P. Sr. PE : felicita la feina i reitera la necessitat que s’ha de posar en valor l’edifici de la casa gran 
de Manacor 1 que configura un eix important on precisament hi ha una entitat que es 
l’associació casa del silenci on te per objecte fomentar el silenci i reivindica el silenci. 
R. Es té en compte la seva observació 
 
3. Balanç de l’any de funcionament del Bus a Demanda Galvany-Farró  
 

Presentació, a càrrec del conseller, del resum del servei prestat l’any 2023 :  

- resum del servei prestat : s’han realitzat 8.108 validacions des de l’1 de gener fins el 30 de 

setembre 

- han hagut 3.258 viatges programats 

- les parades més utilitzades de pujada han estat : Turó Park, mercat de Galvany i Bori 

Fontestá 

- les parades més utilitzades de baixada han estat : Cap Adrià, Hospital Plató i Plaça Lesseps 

- els viatges amb més freqüència han estat : d’Av. Riera de Cassoles al Cap Adrià, de 

Modolell/Ganduxer al Cap Adrià i del mercat de Galvany a l’Hospital Plató 

- La parada on més baixen es el Cap Adrià 

- Per mesos el mes més utilitzat va ser maig amb 1.102 validacions 

Aquestes dades demostren que les reivindicacions veïnals eren reals i que ha servit pel seu 
objecte i s’ajusta a la realitat. 
 
Preguntes sobre el tema: 

P. Sra. NR : pregunta on hi ha una parada del bus a demanda prop de casa seva i que ella fa 

servir el bus 131. 

R. Se li explica el funcionament del bus 131 i la diferència amb el bus a demanda. La parada més 

propera es la de Plaça Lesseps. 

 

P. Sra. AC : agraeix els resultat i dona les gràcies. No obstant exposa que hi un inconvenient que 

es la parada de Pàdua/Saragossa : s’ha de canviar de lloc, es una vorera molt estreta, dificulta 

l’accés amb cadira de rodes o amb cotxet. Ha sentit que es vol re-col·locar la parada a Mitre; si 

es així comenta que al centre del barri del Farró es queda sense cap parada. Ella i varis veïns 

proposen que la parada s’hauria de reubicar a Francolí/Saragossa i d’aquesta manera dins del 

barri hi hauria una parada.  

R. Prenen nota de la seva proposta i donaran trasllat a TMB per valorar la viabilitat de la 

proposta de parada. 

 

 



 
 
 
 
 
 
 
 

4.Precs i preguntes 
 

Preguntes i torn obert de paraules  
Els veïns i les veïnes fan les següents preguntes, comentaris o expressen les següents demandes 
i/o suggeriments, que es remetran als departaments municipals corresponents: 
 

Preguntes/Comentaris Respostes 

Obres i manteniment espai públic 

Sr. PE: Informa de la recent creada Grup 
Impulsor de la futura Associació d’Amics i 
Amigues del Parc del Putxet per a vetllar per 
la reforma i millora del parc. Exposa que 
l’administració es sensible a la millora i ara 
cala dotar de pressupost. 
 Dona a conèixer el mail de l’associació per a 
qui estigui interessat a participar : 
plataformaamicsparcputxet@gmail.com 

Se’ls dona la benvinguda i ben segur que 
estaran en contacte. 

Sr. AdV : informa estat tuberia del  C/ 
Saragossa 33 

Es pren nota per a traslladar a la companyia 
que correspongui. 

Sra. A : exposa que les escales mecàniques 
del C/ Roma s’espatllen sovint. Ella truca al 
telèfon del civisme per a demanar 
explicacions i sembla que hi ha un veí a qui li 
molesta el soroll de les escales i es el propi 
veí qui apaga el funcionament de les escales. 

Esbrinarem aquesta sospita. 

Sr. SA : exposa reiteradament en cada consell 
de barri que l’enllumenat del C/ Saragossa 
entre els números 69 a 81 té molt poca 
intensitat i que precisament ja han hagut 
robatoris a totes les escales entre aquesta 
numeració. 
Sap que han anat els tècnics a mirar-ho i han 
indicat que la intensitat de la llum es la 
correcta i demana que es torni a mirar. 

 
Prenem nota de la revisió. 
 

 Sra. OA : exposa mal estat del Parc del 
Putxet i brutícia que generen els botellots i 
les persones sense sostre que s’acumulen al 
parc. 
La zona del carrer pare fidel fita el mur està 
en mal estat, ple de botellots i que genera 
perill; sobre tot a la part que dona a la 
residència de gent gran. 
 

Es pren nota i es passarà a revisar la zona. 



 
 
 
 
 
 
 
 

Sra. VM : formula la petició que es faci una 
àrea de jocs infantils i gronxadors per a 
infants menors de 3 anys sobretot a la part 
del Farró sud. 

Es farà el possible per a posar-ne. 

 Sra. RE : formula la petició de dotar de 
pressupost per a realitzar un canvi del 
mobiliari de la zona de jocs infantils del Parc 
del Putxet per a renovar-los e incorporar pel 
més petits d’un a cinc anys. Actualment la 
zona de jocs ha quedat antiquada i poc 
manteniment. 
Agraeix la recent posada calistémia.. 
També exposa que la zona de petanca ha 
quedat totalment en desús pel seu mal estat 
de conservació . 
Demana usos de la casa Manacor 1 com horts 
pels veïns. 

Es valorarà la reforma del parc infantil. 
El vicepresident informa que amb la reforma 
dels Jardins Mercè Rodoreda està planejat la 
reforma de la zona infantil i la reubicació de 
la mateixa al carrer portolà 3. 

 Sr. AC : pregunta què pensa fer l’Ajuntament 
amb la necessitat de remodelar el Parc del 
Putxet en relació als accessos al parc des del 
C/ Pare Fidel Fita i Portolà 3 que no estan 
integrades al parc ; el descontrol actual amb 
la quantitat de gossos que accedeixen al parc 
i van deslligat  i poder dur a terme una 
edificació d’una àrea de gossos per a que 
vagin allí; la manca de seguretat amb les 
tanques actuals en alguna zona del parc ; i la 
necessitat de re-urbanitzar algunes parcel·les 
del parc. 
També exposa que la calistèmia esta ubicada 
en un lloc poc accessible i que ara per ara 
està ple de gossos. 

L’estudi del paisatge del Putxet serà l’eina 
base per a planificar què fer amb el parc. 
En relació als gossos explica que en el parc 
del Putxet es farà efectiva la zona Zuc la qual 
regularà horari i espais on els gossos podran 
anar deslligats. 

Sra. RMG : com a membre de la Plataforma 
Balmes exposa la necessitat de la reforma del 
carrer entre la Plaça Molina i la Ronda 
General Mitre tant reivindicada.  
Donat que la regidora ha informat que ja 
tenen pressupostat la reforma  sol·licita 
poder reunir-se amb l’Ajuntament per a 
saber el projecte executiu de les obres de 
reforma del C/ Balmes, el pressupost i el 
calendari d’execució. 

Tenen present la proposta de reunió. 



 
 
 
 
 
 
 
 

Sr. XV : com a membre de la Plataforma 
Balmes pregunta quines son les obres que 
estan previstes realitzar al C/ Balmes davant 
de l’escola Poeta Foix donat que han vist 
cartells informant d’obres. 
 

S’informa que es tracta d’obres de 
companyies de clavegueram. 

Neteja 

Sra. GF: exposa dèficit en la neteja del barri 
del Putxet, posant èmfasi en els orins dels 
gossos. Demana una campanya de 
sensibilització en favor de tirar aigua als orins 
dels animals i civisme i no deixar orinar als 
portals  de les cases ; e inclús que es posin 
sancions. 

Valoraran si poden realitzar una campanya 
de sensibilització en relació a tirar aigua als 
orins perquè es cert. 
Es traslladarà a neteja la intensificació de la 
neteja en el marc del Pla Endreça. 

 Sra. GF: exposa soroll dels camions de 
recollida d’escombraries i demana que 
planifiquin un canvi de camions. 

 

 Sra. A : exposa brutícia dels carrers provocat 
pels excrements de coloms i rates. 

Es passarà a la direcció de neteja. 

 Sra. AC: exposa contenidors barri Farró. Passar a direcció de neteja. 

Prevenció i Seguretat 

Sr. DD : exposa els problemes de diverses 
comunitats de veïns del C/ Saragossa 42 a 46 
i Guillem Tell 24 a 32 produït per persones 
sense llar que orinen, defequen i vomiten al 
carrer i provoquen desperfectes que han 
hagut d’arreglar les comunitats de veïns. 
 Demana : accions per a revertir els sense 
sostres, reubicació de contenidors que 
serveixen de wc als sense sostre , ajuts 
econòmics a les comunitats de veïns que han 
hagut de pagar reformes, impedir cadires o 
bancs en aquets tram. 

La regidora exposa que aixecaran acta del 
que ha exposat, mantindran el contacte amb 
els serveis socials de sense sostre i valoraran 
la reubicació dels contenidors e intensificar la 
neteja. 

Mobilitat 

 Sra. AC : exposa els inconvenients de la 
parada del bus a demanda del carrer 
Pàdua/Saragossa que està mal ubicada 
perquè el carrer es estret i dificulta l’accés. 
Ha sentit que la volen reubicar a la Ronda 
General Mitre i això significa que dins del 
barri del Farró no hi hauria cap parada i la 
seva demanda es ubicar-la a 
Francolí/Saragossa. 
 

El conseller pren nota de la proposta i es 
traslladarà a TMB per a estudiar-la. 



 
 
 
 
 
 
 
 

Sra. IC : pregunta cóm afectarà a la circulació 
del barri del Putxet quan estigui en 
funcionament el nou centre de dia del carrer 
Manacor a l’antiga clínica Sant Josep, 
sobretot al C/ Homer. 

Es dona les gràcies per a la seva intervenció. 

 Sra. IC : exposa que des de que s’han fet els 
canvis al C/ Ballester ja no es pot viure al C/ 
Homer per l’impacte de circulació que està 
rebent aquets carrer. No es pot perjudicar als 
veïns del carrer del costat per arreglar el teu. 
Estan valorant organitzar-se els veïns. 

S’entén l’impacte. 

 Sr. FD : posa de manifest que no es compleix 
la velocitat del C/ Ballester i  pregunta quin 
impacte de mobilitat rebrà el C/ Ballester 
quan es posi en marxa l’escola Montesori al 
número 14. 

S’exposa que sempre abans de concedir una 
llicència l’escola ha de  presentar al 
departament de  llicències un pla de 
mobilitat. I s’ha validat pel departament de 
mobilitat. 
El conseller explica el pla especial urbanístic 
aprovat per aquesta finca i s’ha aprovat en el 
plenari de districte de manera pública. 
Es tracta d’una escola privada de 0 a 6 infants 
amb un pla de mobilitat ja presentat. 

Sr. JE / Sra. dT : com a membre de la 
plataforma Ballester demana mesures per a 
imperdir que els vehicles vagin a gran 
velocitat, ús il·legal de vehicles de pas, 
impedir aparcament a espais per a vianants, 
estacionament de vehicles de càrrega i 
descàrrega. 

Es recorda que es tracta d’un carrer pacificat 
i no tancat.  
Ja no es una drecera de vehicles perquè les 
xifres demostren el contrari. 
La Guàrdia Urbana ja passa per controlar els 
estacionaments mal fets. 

Sr. JE / Sra. dT: davant l’impacte que 
generarà la mobilitat de vehicles a la futura 
escola del C/ Ballester demana que es posin 
radars pedagògics. 

Ja s’ha contestat anteriorment a aquesta 
pregunta. 

Sr. AM : demana als membres de la 
plataforma Ballester que deixin de queixar-se 
i pensin en l’impacte que han generat a la 
resta de carrers del barri. 

Es dona les gràcies per a la intervenció. 

Temes generals 

 Sr. CG : envia per mail la pregunta sobre 
pàrking TMB el qual disposa de poca rotació 
de cotxes i es difícil trobar lloc per aparcar. 

Se li contestarà per mail. 

 Sr. AdV : exposa que quan retiren els cartells 
de publicitat de l’Ajuntament fa malbé la 
façana. 

Es trasllada a comunicació perquè quan es 
retirin els cartells vagin en compte. 



 
 
 
 
 
 
 
 

Sra. GF: exposa que el Complex Esportiu 
Municipal Putxet  ofereix un preu elevat per 
ser un equipament municipal i a demés no 
ofereixen classes en català i demana si hi ha 
alguna política lingüística. 

Els preus son municipals i taxats per 
l’Ajuntament. 

 Sr. JE / Sra. dT : pregunta pels usos de la Casa 
Tosquella i regim d’utilització de la casa pels 
veïns. També demanen la peatonalització 
total del carrer. 

Encara està el projecte per a redactar però 
no està previst que en la redacció hi 
participin els veïns. Sempre ho explicaran en 
espais de participació i ho faran públic ; com 
s’ha fet en altres equipaments del districte..  
L’ús serà per a gent gran. 

 


